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Sak 21/12    Protokoll 21.512  
 
Arkivsak: 201200022 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Tina Arnesen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Kultur- og oppvekstkomiteen 27.08.12 21/12  
 
PROTOKOLL 21.512  
 
Sammendrag: 
Vedlagt følger protokoll for 21.5.12  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Protokoll fra 21.5.12 godkjennes 
 
Vedlegg – Protokoll KO 21.05.12 
 

Sak 22/12    Revisjon av budsjettet 2012  
 
Arkivsak: 201100161 
Arkivkode: 120.0 
Saksbehandler: Terje Svendsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Kultur- og oppvekstkomiteen 27.08.12 22/12  
Eldreråd 27.08.12 20/12  
Miljø- og samferdselskomiteen 27.08.12 22/12  
Råd for funksjonshemmede 27.08.12 15/12  
Arbeidsmiljøutvalget 27.08.12  
Medbestemmelsesutvalget 27.08.12  
Helse- og sosialkomite 27.08.12 25/12  
Bjerke Bydelsutvalg 06.09.12  
 
REVISJON AV BUDSJETTET 2012  
 
Sammendrag: 
I foreliggende budsjettrevisjon foreslås omdisponert tilsammen 8,971 mill kroner for å dekke 
merforbruk/aktivitet utover de forutsetningene som lå tilgrunn i budsjettet for 2012. 
Merforbruket dekkes inn på følgende måte: 

• Det inndras bevilgninger på tilsammen 5,3 mill kroner 
• Inntektene økes med 2,780 mill. kroner 
• Disponering av mindreforbruk fra 2011 på 0,891 mill kroner 

 
Saksframstilling: 
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Som bydelsutvalget er gjort kjent med gjennom de månedlige økonomirapporteringene, har 
bydelen på flere områder hatt en aktivitet som går utover de forutsetninger som lå tilgrunn da 
budsjettet ble vedtatt for 2012. Dette gjelder spesielt innenfor funksjonsområde 3 –Eldre og 
funksjonshemmede, men også innen barnevernet hvor kjøp av institusjonsplasser viser et 
betydelig merforbruk. Innenfor området eldre og funksjonshemmede er det særlig boligene for 
funksjonshemmede som har hatt en utfordrende driftssituasjon. 
  
På den annen side har bruken av sykehjemsplassene vist en betydelig bedring utover våren og 
sommeren. Fra et merforbruk på 10 plasser ved utgangen av april, viser tallene ultimo juli  et 
mindreforbruk på 6 plasser. Fortsetter den positive trenden vil sykehjemsbudsjettet være i 
balanse ved utgangen av august. Den positive utviklingen gjør at bydelsdirektøren på 
nåværende tidspunkt ikke anser det nødvendig å justere anslaget for bruk av sykehjemsplasser.  
 
Hjemmesykepleien hadde ved utgangen av juni utført 2 094 flere timer enn i vedtatt budsjett. 
Aktiviteten i hjemmesykepleien lå ved inngangen av året betydelig høyere enn 
budsjettpremissene, men har utover våren stabilisert seg på et noe lavere nivå. I tilegg kommer 
en anstrengt driftssituasjon i tjenesten. I denne omgang vil bydelsdirektøren likevel ikke 
fremme forslag til endringer på området.  
 
Foruten de forannevnte områder vil det i saken bli foreslått bevilget midler til styrking av 
driftsbudsjettet ved Årvoll gård og Økern omsorgsbolig, egenandel nytt områdeløft i 
Groruddalssatsingen, kostnader for intermediærplasser ved Abilsø sykehjem, dagsenterplasser 
for funksjonshemmede og innføring av nytt dokument- og avvikssystem(kvalitetslosen).  
 
Merforbruket vil som nevnt innledningsvis delvis bli dekket innenfor eksisterende 
budsjettramme. Reduksjonen på 5,3 mill. kroner gjelder følgende områder: 
 

• Driftstilskudd fysioterapeuter  0,850 mill kroner 
• Transportordning eldresentra  0,200 mill. kroner 
• Husleie barnehager    1,700 mill. kroner 
• Driftstilskudd private barneh.  0,900mill. kroner 
• Redusert drift bolig  

funksjonshemmede                  0,650 mill. kroner 
• Lærlinger                                  0,400  mill kroner 
• Inndra pott overtallige              0,600 mill kroner 

 
Økte inntekter i forslaget på 2,756 mill kroner er i sin helhet knyttet til den statlige ordningen 
for refusjon av utgifter for kostnadskrevende brukere. 
 
Av mindreforbruket på kr 0,891 mill kroner gjelder 0,781 mill kroner momsinntekter som ikke 
ble inntektsført i forbindelse med regnskapsavslutningen. Beløpet inngår i bydelens 
regnskapsresultat for 2011. Det resterende beløpet på 0,110 mill kroner gjelder den 
overskytende delen av det ordinære mindreforbruket som ikke allerede er disponert av 
bydelsutvalget. Bydelsutvalget bevilget i sak 27/12  0,940 mill. kroner til vedlikehold på Årvoll 
gård.  
 
Nedenfor gis en kort gjennomgang av de foreslåtte endringer i budsjettet: 
 
Funksjonsområde 1 – Helse, sosial og nærmiljø 
Bydelsdirektørens team – Formål 120 administrasjon – Nytt kvalitets- og avviktssytem 
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Bydelsutvalget avsatte første gang midler til innføring av nytt kvalitets – og avvikssystem i 
budsjettet for 2010. Grunnet tekniske problemer ble innføringen utsatt og først gjennomført i 
2012. Kostnaden ved installasjonen ble kr 170 000 og må følgelig tilleggsbevilges. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: Formål 120 administrasjon økes med kr 170 000 
 
Stab personal – formål 120 administrasjon - Lærlinger og overtallige.  
Som følge av at det tas inn nye lærlinger fra høsten med lavere lønn og høyere tilskuddssats, 
kan bevilgningen avsatt til lærlinger reduseres med 0,4 mill. kroner. Videre foreslås posten 
avsatt til å dekke overtallige på 0,6 mill inndratt. Noe av overtallighetspotten fordeles pånytt til 
Årvoll gård og Økern omsorgsbolig, jfr. omtale i egne punkter  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: Formål 120 administrasjon reduseres med  kr 1 000 000 
 
Forebyggende tjeneeste – formål 241 diagnose, behandling, rehabilitering – Driftstilskudd 
private fysioterapeuter 
Med dagens aktivitet og forventet kompensasjon i inneværende år, kan bevilgningen til private 
fysioterapeuter reduseres med 0,850 mill kroner. Kuttet får ingen konsekvenser for antall 
hjemler for private fysioterapeuter i bydelen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: Formål 241 - Diagnose, behandling, rehabilitering 
reduseres med kr 850  000 
 
Forebyggende tjeneste – formål 386  kommunale kulturbygg – Årvoll gård 
Virksomheten har hatt et for lavt driftsbudsjett i forhold til løpende drifts-og 
vedlikeholdsoppgavene. I tilegg kommer kostnader ved overtallighet som ikke er løst. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: Formål 386 kommunale kulturbygg økes med kr 
200 000 
 
Stab plan – Formål 315 Boligbygging og fysiske bomiljøtiltak - 
Områdeløft Linderud 
I forbindelse med igangsetting av nytt områdeløft for Linderud er det forutsatt en kommunal 
egenandel på 0,750 mill kroner. Tiltaket ble vedtatt i bydelsutvalgets budsjett for 2012 med en 
bevilgning på  250 000 kroner. Ved en feil ble beløpet ikke tatt inn og saldert i 
budsjettoppstillingen slik at hele beløpet på 0,750 mill. kroner må tilleggbevilges.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: Formål 315  Boligbygging og fysiske bomiljøtiltak økes 
med kr 750 000 
 
Funksjosnområde  2A – Barnehager 
Barnehageområde 2 – Formål 201 Førskole 
Drifttilskudd private barnehager 
Satsene på driftstilskuddet til private barnehager ble vedtatt av bystyret i mars måned, og 
satsene var således ikke kjent for bydelen på det tidspunktet budsjettet ble vedtatt.  
Tilskuddssatsene til private barnehager gis på grunnlag av de faktiske kostnadene ved drift av 
kommunens egne barnehager. Det er således kostnadsnivået for drift av samtlige barnehagene i 
alle bydeler som er utgangspunktet for beregningen.  
 
Beregningen som ble gjort lokalt viser seg å være noe høyere(1,6%) enn de bystyre vedtatte 
satsene. Det betyr at det totalt ligger an til en innsparing på 1,490 mill kroner. I denne saken 
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forslås bevilgningen redusert med 0,9 mill kroner. Det vises for øvrig til saken om eksterne 
budsjettjusteringer hvor det overskytende beløpet på 0,590 mill kroner foreslås inndratt.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: Formål 201 førskole reduseres med kr 900 000 
 
Barnehageomåde 2 – Formål 221 Førslolelokaler  
Husleie kommunale barnehager 
Husleien til de kommunale barnehagene kompenseres fullt ut i den kriteriebaserte 
budsjettrammen som vedtas av bystyret.  For Skrubbelund barnehage viser det seg at bydelen 
blir fakturert for et lavere beløp enn den husleien som vedtas i budsjettet. Forholdet er tatt opp 
en rekke ganger med Omsorsgbygg som fastholder at den fakturerte husleien er den korrekte. 
Bydelsdirektøren mener derfor at differansen mellom budsjettert og fakturert husleie på 1,7 
mill. kroner kan inndras og omdisponeres i budsjettet. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: Formål 221 førskolelokaler reduseres med kr 1 700 000 
 
Funksjonsområde 2B - Oppvekst 
Barnevern – Formål 252 Barneverntiltak utenfor familien - Institusjonsplasser 
 Bydelen har i første halvår hatt en bydelig høyere aktivitet enn forutsatt i budsjettet. Ved 
utgangen av juli var merforbruket på 663 institusjonsdøgn. Videre lå prisen pr institusjonsdøgn 
på kr 4 359 mot budsjettert 3 650.Ved utgangen av juli gir dette et merforbruk på 5,3 mill 
kroner. Bydelsdirektøren vil i denne omgang tilrå at området tilføres 1,7 mill kroner. Inkludert 
mindreforbruket innenfor det øvrige barnevernbudsjettet forutsetter dette likevel at  bydelen får 
en betydelig nedgang i bruken av institusjonsplasser resten året.  
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: Formål 252 barnevernstiltak utenfor familien økes med 
kr 1 700 000 
 
Funksjonsområde 3 – Eldre og funksjonshemmede  
Forebyggende tjeneste – formål 234 aktivisering av eldre og funksjonshemmede – 
Transporttjenste eldresentra 
I budsjettet for 2012 ble det avsatt 0,2 mill. kroner til etablering av en transporttjeneste til 
eldresentrene. Det er ikke meldt behov for denne tjenesten vil bydelsdirektøren forslå å inndra 
bevilgningen.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: Formål 234 – Aktivisering av eldre og 
funksjonshemmede reduseres med kr 200 000 
 
Søknadskontoret/oppfølgertjenesten – formål 234 aktivisering av eldre og 
funksjonshemmede – Dagsenterplasser for funksjonshemmede 
Området må tilføres 1,2 mill kroner som følge av økt behov for dagsenterplasser/VTA plasser. 
Økningen skyldes følgende forhold: 

• 3 nye VTA plasser - 0,3 mill kroner 
• Utvidet dagsentertilbud for en bruker fra 1. januar - 0,4 mill. kroner 
• 2 nye brukere fra høsten som er tilbakeført bydel som følge av manglende skoletilbud - 

0,5 mill. kroner  
 
Videre vil bydelen få en svikt i inntektene fra salg av plasser ved Ervald dagsenter på 0,130 
mill. kroner som følge av at en plass sies opp fra 1. september. Den ledige kapasiteten vil bli 
fylt opp av bydelens egne brukere. Samlet må området tilføres 1,330 mill kroner 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: Formål 234 – Aktivisering av eldre og 
funksjonshemmede økes med kr 1 330 000 
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Søknadskontoret – Formål 253 bist. pleie, oms i inst. for eldre og funksj.hemm - 
Intermediærplasser 
Det vises til de innledende kommentarer hvor bydelsdirektøren ikke tilrår noen endringer i 
budsjettet for kjøp av sykehjemsplasser. I forbindelse mwd overgang til OUS,Ullevål sektor er 
bydelen pålagt å finansiere sin forholdmessige andel av kostnadene ved drift av 
intermediæravdelingen ved Abilsø sykehjem. Beløpet utgjør 1,455 mill kroner og det er ikke 
avsatt midler i budsjettet. På bakgrunn av den positive utviklingen for kjøp av sykehjemsplasser 
vil bydelsdirektøren tilrå at det i denne omgang kun tilleggsbevilges 0,691 mill kroner til å 
dekke intermediærplassene. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: Formål 253 bist. pleie, oms i inst. for eldre og 
funksj.hemm økes med kr 691 000 
 
Søknadskontoret/Oppfølgertjenenesten – Formål 254 Bistand, pleie, omsorg til 
hjemmeboende. Boliger for funksjonshemmede og eldre  
Ved Villa Eik og Økernly er det gjennom året opprettet til sammen 5,69 stillinger, hvorav 5 
stillinger gjelder Villa Eik. Stillingene ved Villa Eik ble opprettet etter pålegg fra 
fylkesmannen. Kostnaden for de nye stillingene vil for inneværende år utgjøre 3,350 mill 
kroner. Da de aktuelle brukerne av tjenestene kommer inn under ordningen for 
kostnadskrevende brukere kan anslaget for refusjon økes med kr 2,780 mill kroner.  
 
Bydelen selger 4 plasser ved Lunden til andre bydeler. En av plassene er sagt opp med virkning 
fra 1.septemeber. Den ledige plassen vil bli benyttet til en av bydelens brukere, og kostnaden 
ved drift av plassen må følgelig dekkes over eget budsjett. Ny bruker har et noe mindre 
bistandsbehov enn beboer som flytter ut. De reduserte kostnadene utgjør 0,650 mill. kroner for 
resten av året og må følgelig dekkes ved en tilsvarende reduksjon i driftsbudsjettet til Lunden. I 
tilegg kommer tapte salgsinntekter på søknadskontoret som utgjør 0,5 mill kroner. Det reelle 
salgstapet for plassen ved Lunden er høyere, men beløpet kan i salderingen reduseres da 
inntektene er for lavt anslått i budsjettet.  
 
I budsjettet ble en stilling ved Økern omsorgbolig trukket inn. Tiltaket ble først iverksatt fra 1. 
august og virksomheten foreslås kompensert med 0,280 mill. kroner.  
 
Oppsummert for formål 254 gjøres det følgende endringer: 
 

• Nye stillinger ved Villa Eik og Økernly             3,350 mill. kroner 
• Økt inntekstanslag kostnadskrevende brukere – 2,780 mill. kroner 
• Redusert driftsbudsjett Lunden    - 0,650 mill. kroner 
• Innetktstap Salgsplass Lunden                            0,500 mill. kroner 
• Kompensasjon stilling Økern omsorgs- 

Bolig                                                                    0,280 mill kroner 
           Sum økning 254          0,700 mill. kroner 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: Formål 254 Bistand, pleie, omsorg til hjemmeboende 
økes med 700 000 kroner 
 
Summert opp er det forelått følgende endringer i budsjettet for 2012:  
Funksjon Formål   Tiltak  Beløp  

1 120 Adminstrasjon 
Nytt kvalitets- og 
avviktssytem             170 000  

1 120 Adminstrasjon 
Lærlinger og 
overtallige          (1 000 000) 
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  120 Sum administrasjon              (830 000) 

1 241 
Diagnose, behandling, 
rehabilitering  

Driftstilskudd private 
fysioterapeuter            (850 000) 

1 386 Kommunale kulturbygg Årvoll gård             200 000  

1 315 
Boligbygging og 
fysiske bomiljøtiltak  OmrådeløftLinderud             750 000  

1 
 Sum helse, sosial 
og nærmiljø           (730 000) 

2A 201 Førskole 
Driftstilskudd private 
barnehager            (900 000) 

2A 221 Førskolelokaler 
Husleie kommunale 
barnehager          (1 700 000) 

2A  Sum barnehager     
   
  (2 600 000) 

2B 252 
 Barnevernsiltak 
utenfor familien  Institusjonsplasser           1 700 000  

2B Sum oppvekst          1 700 000  

3 234 

Aktivisering av eldre 
og 
funksjonshemmede 

Transporttjenste 
eldresentra           (200 000) 

3 234 
Aktivisering av eldre og 
funksjonshemmede 

Dagsenterplasser/V
TA plasser            1 330 000  

  235 

Sum aktivisering av 
eldre og 
funksjonshemmede             1 130 000  

3 253 

Bist. pleie, oms i inst. 
for eldre og 
funksj.hemm Intermediærplasser             691 000  

3 254 
Bistand, pleie, omsorg 
til hjemmeboende 

Nye stillinger ved 
Villa Eik og Økernly               3 350 000  

3 254 
Bistand, pleie, omsorg 
til hjemmeboende 

Økt inntekstanslag 
kostnadskrevende 
brukere           (2 780 000) 

3 254 
Bistand, pleie, omsorg 
til hjemmeboende 

Redusert 
driftsbudsjett Lunden            (650 000) 

3 254 
Bistand, pleie, omsorg 
til hjemmeboende 

Innetktstap Salgsplass 
Lunden                                      500 000  

3 254 
Bistand, pleie, omsorg 
til hjemmeboende Økern omsorgsbolig             280 000  

  254 

Sum bistand, pleie, 
omsorg til 
hjemmeboende               700 000  

3 

Sum eldre og 
funksjonshemm
ede          2 521 000  

   Sum økning         891 000  
 
Økningen i budsjettet på kr 891 000 dekkes av mindreforbruket som forelegges bydelsutvalget i 
egen sak.  
 
Andre forhold  
Bjerke omsorgsbolig 
Under bydelsutvalgets behandling av budsjettet for 2012 ble det vedtatt å inndra en 
avdelingssykepleierstilling ved Bjerke omsorgsbolig. For å kunne håndtere den løpende driften 
ved boligen har det vist seg vanskelig å inndra stillingen. 
 
Boligen har gjennom året forsøkt å ledigholde bemanningsressurser, samtidig som det er 
foretatt interne omprioriteringer i seksjon for psykisk. Samlet sett forventes dette å medføre en 
reduksjon i aktivitet på det nivået som ble vedtatt av bydelsutvalget. 
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Tiltakene som er gjennomført for inneværende år innebærer imidlertid ikke noen permanent 
løsning for boligen, og bydelsdirektøren vil derfor tilrå at bemanningssituasjonen vurderes 
pånytt i forbindelse med budsjettet for 2013 
 
Vaktmesterstilling i barnehagene 
I budsjettet ble en ½ vaktmesterstilling knyttet til barnehagene foreslått inndratt. Bakgrunnen 
var byrådets forslag om at” alt” vedlikehold i barnehagene skulle overføres til Omsorgsbygg. I 
praksis viste det seg at mye av det tidligere vedlikeholdsoppgavene fortsatt ble liggende hos 
bydel. Bydelsdirektøren mener derfor at grunnlaget for å trekke inn vaktmesterstillingen var 
feil, og at stillingen må legges inn på nytt i budsjettet for 2013. 
 
Rent økonomisk vil manglende effektuering av vedtaket ikke ha noen betydning da ledighet i 
andre stillinger i stab økonomi og drift er holdt ledig gjennom året.  
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
A. I budsjettet for 2012 gjøres følgende endringer: 

1. Funksjonsområde 1  - Helse,sosial og nærmiljø reduseres med kr 730 000 
2. Funksjonsområde 2A – Barnehager reduseres med kr 2 600 000 
3. Funksjonsområde 2B – Oppvekst økes med kr 1 700 000 
4. Funksjonsområde 3 -Eldre og funksjonshemmede økes med kr 2 521 000 

 
B. Bemanningen ved Bjerke omsorgsbolig tas opp til ny vurdering i forbindelse med 

budsjettet for 2013 
C. ½ stilling som vaktmester i barnehagene innarbeides i budsjettforslaget for 2013 
 
 

Bjerke 15.08. 2012 
 
 
Kari-Anne Mathisen                                                                     Gro Solberg 
bydelsdirektør                                                                               økonomisjef 

 
 

Sak 23/12    Eksterne budsjettjusteringer pr. juli 2012  
 
Arkivsak: 201100161 
Arkivkode: 120.0 
Saksbehandler: Terje Svendsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalgets arbeidsutvalg 16.08.12 48/12  
Kultur- og oppvekstkomiteen 27.08.12 23/12  
Eldreråd 27.08.12 21/12  
Miljø- og samferdselskomiteen 27.08.12 23/12  
Råd for funksjonshemmede 27.08.12 14/12  
Arbeidsmiljøutvalget 27.08.12  
Medbestemmelsesutvalget 27.08.12  
Helse- og sosialkomite 27.08.12 24/12  
Bjerke Bydelsutvalg 06.09.12  
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Tidligere vedtak i saken: 
 
Bydelsutvalgets arbeidsutvalg har behandlet saken i møte 16.08.12 og har fattet følgende 
vedtak 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak oversendes Kultur- og oppvekstkomiteen, Miljø- og 
samferdselskomiteen, Helse- og sosialkomiteen, Eldreråd og Råd for funksjonshemmede før 
det oversendes bydelsutvalget for realitetsbehandling. 
 
 
EKSTERNE BUDSJETTJUSTERINGER PR. JULI 2012  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
 

Sak 24/12    Årvollveien 60, ny barnehage  
 
Arkivsak: 200700512 
Arkivkode: 323.5 
Saksbehandler: Kristoffer Westad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Miljø- og samferdselskomiteen 27.08.12 27/12  
Kultur- og oppvekstkomiteen 27.08.12 24/12  
Bjerke Bydelsutvalg 06.09.12  
 
ÅRVOLLVEIEN 60, NY BARNEHAGE  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
 
Vedlegg - Kunngjøring om offentlig ettersyn 13-082012 til 24092012 - Forslag til detaljregulering - 
Årvollveien 60 
 

Sak 25/12    Høring - sak om sentral bestilling og dimensjonering av 
barnehagekapasitet i kommunen  

 
Arkivsak: 201000444 
Arkivkode: 323.9 
Saksbehandler: Jens Helgebostad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalgets arbeidsutvalg 16.08.12 55/12  
Kultur- og oppvekstkomiteen 27.08.12 25/12  
Bjerke Bydelsutvalg 06.09.12  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Bydelsutvalgets arbeidsutvalg har behandlet saken i møte 16.08.12 og har fattet følgende 
vedtak 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak oversendes Kultur- og oppvekstkomiteen før det 
oversendes bydelsutvalget for realitetsbehandling. 
 
HØRING - SAK OM SENTRAL BESTILLING OG DIMENSJONERING AV 
BARNEHAGEKAPASITET I KOMMUNEN  
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Sammendrag: 
Ordningen med at bestilling av barnehageplasser og dimensjonering av barnehagekapasiteten i 
Oslo ble lagt til byrådet som en prøveordning første gang i 2009. Dette ble videreført ved 
bystyrevedtak i februar 2011. 
Byrådet har nå sendt ut en høring til bydelene der det foreslås at ordningen videreføres som en 
permanent ordning. 
 
Saksframstilling: 
Lovfestet rett til barnehageplass ble innført i 2009. I ”forskrift om standardvedtekter for 
kommunale barnehager i Oslo kommune” står det at Oslo kommune er ett opptaksområde. 
Bystyret vedtok i januar 2009 følgende; 
”Ansvaret for bestilling av barnehageplasser i kommunen skal i en periode på to år, ligge 
hos den til enhver tid ansvarlige byrådsavdeling (p.t. Byrådsavdeling for kultur og 
utdanning). Dersom byrådet finner at det foreligger grunner for å forlenge denne 
perioden, må det fremmes som egen sak.” 
BU i Bydel Bjerke hadde i forkant av dette vedtaket uttalt at de ønsket å gå inn for denne 
ordningen. 
 
Ut fra positive erfaringer med denne ordningen ble tilsvarende vedtak videreført ved 
bystyrevedtak i februar 2011. (Denne gangen ble dette anbefalt ved en administrativ høring fra 
Bydel Bjerke.)  
Vedtaket lyder; 
”Prøveordningen, med at ansvaret for bestilling av barnehageplasser og 
dimensjonering av barnehagekapasiteten i Oslo, ligger til byrådet, videreføres for en 
periode på to år. 
Dersom byrådet finner grunn til å foreslå at denne perioden skal forlenges, eller at 
ordningen skal gjøres permanent, sendes forslaget ut til høring i bydelene med en 
høringsfrist som gir tilstrekkelig tid til en politisk behandling.”. 
 
Byrådet ønsker nå at ansvaret for bestilling av barnehageplasser og dimensjonering av 
barnehagekapasiteten i Oslo skal legges til byrådet som en permanent ordning. Forslaget er nå 
sendt ut på politisk høring til bydelene. (Se vedlegg 1.) 
 
Bydelsdirektøren ser det som nødvendig at bestilling av barnehageplasser og dimensjonering av 
barnehagekapasiteten i Oslo skal legges til sentral myndighet. Bydelen har erfart at dette har 
fungert bra siden ordningen ble innført som en prøveordning i 2009. Behovet for en 
sentralisering er forsterket etter at finansieringen av barnehagene ble lagt inn i 
rammefinansieringen i 2011. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Prøveordningen, med at ansvaret både for bestilling av barnehageplasser og dimensjonering 
av barnehagekapasiteten i Oslo ligger til byrådet, anbefales videreført som en permanent 
ordning. 
 
 
Bydel Bjerke 15.08.2012 
 
Kari-Anne Mathisen 
bydelsdirektør  
 
Vedlegg – Utkast byrådssak 
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	Saker til behandling




 Oslo kommune 
 Bydel Bjerke 
 Bydelsadministrasjonen


Protokoll 4/12 
 
 
Møte: Kultur- og oppvekstkomiteen  
Møtested: Bydelsadministrasjonen, 3. et Økern senter  


Møtetid: mandag 21. mai 2012 kl. 17.00     
Sekretariat: 46869685  
 
 
Møteleder: Jenny Dahl Bakken (R),  
   
Tilstede: Ine Mari Molteberg-Bøhn (H), Marie 


Storlykken Herland (A), Markus Aasland 
(A), Arild Holland (SV),  


 


   
Forfall: Åsel Aili Einejord (V), Jørn Kveseth (F),  
   
Som vara møtte: Fredrik Jomark (F)  
   
Møtesekretær: Linda Elizabeth Gray   
 
Åpen halvtime 
Ingen møtte 
 
Godkjenning av innkalling 
Godkjent  
 
Godkjenning av sakskart 
Godkjent  
 
Informasjon  
Ingen  
 
Eventuelt 
Ingen 
 
Saker behandlet under møte 
Sak 13 /12  Godkjenning av Protokoll KO 16.4.12 ................................................................... 2 
Sak 14 /12  SaLTo årsrapport 2011 til orientering..................................................................... 2 
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Sak 18 /12  Fordeling av frivillighetsmidler 2012 ..................................................................... 5 
Sak 19 /12  Tildeling av Bjerkeprisen 2012............................................................................... 8 







Sak 20 /12  Endring av av navn - Årvoll kulturscene ................................................................ 8 
 
 


Sak 13 /12  Godkjenning av Protokoll KO 16.4.12 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Protokoll- KO  fra 16.4.12 godkjennes.  
 
Vedtak 
Protokoll KO  fra 16.4.12 godkjennes.  
 


Sak 14 /12  SaLTo årsrapport 2011 til orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak i utvalg, råd og komiteer: 
Årsrapporten for SaLTo 2011 tas til orientering  
 
Vedtak: 
Årsrapporten for SaLTo 2011 tas til orientering  


 


Sak 15 /12  Høringssvar - Plan for idrett og friluftsliv 2013-2016 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Planen som nå er kommet ut på høring er en god plan som  behandler mange viktige tema og 
utviklingstrekk. Oslo er en by i kraftig vekst og det er nødvendig med en offensiv satsing på 
idretts- og friluftsliv for å kunne tilby både gamle og nye innbyggere et godt tilbud innen 
idretts- og friluftsliv. 
 
De statistiske oversiktene er nyttige, men Bydel Bjerke mener at enkelte av disse kunne vært 
oppdatert. Figur 7 på side 21 bygger på tall fra 2007. Siden den gang er befolkningsveksten 
blitt oppjustert og Bymiljøetaten bør bruke de siste tilgjengelige tall fra UKE. Bydel Bjerke 
har utarbeidet en tilsvarende figur basert på nye tall fra 2012:  
 
Vedtak 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak tiltres 
 
 
 


Sak 16 /12  Prognose april - tertialrapport, tertialstatistikk for 1 
tertial for Bydel Bjerke 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak i utvalg, råd og komiteer: 
Tertialrapport og tertialstatistikken tas til orientering. 
 
Vedtak 
Tertialrapport og tertialstatistikken tas til orientering. 
 







Sak 17 /12  Offentlig ettersyn - Kabelgaten 22-26 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget i Bydel Bjerke har ved tidligere uttalelse stilt seg positiv til en utvidelse av 
Kuben yrkesarena. I tidligere uttalelse understreket bydelsutvalget også viktigheten av å sikre 
uteareal av særlig høy kvalitet siden uteareal er et knapt gode i planområdet. Bydel Bjerke ser 
behovet for en utvidelse av skolen og ønsker at det skal etableres et godt utdanningstilbud i 
bydelen. På tross av dette vil bydelsutvalget nå likevel gå imot planene slik de nå er foreslått. 
Bydel Bjerke kan ikke anbefale planforslaget på grunn av flere svakheter og mangler ved 
utearealene. 
 
Forslagsstiller skriver i planforslaget at det vil bli lagt til rette for gode oppholdsarealer både 
ute og inne, men det synes ikke å foreligge noen konkrete tiltak som hever kvaliteten på 
utearealene nevneverdig. Luft- og støyforholdene er dårlige og i tillegg er det bare satt av 3 
m2 uteareal per elev. For å få noe større utearealer vil det være en fordel om parkeringen løses 
gjennom å leie arealer på en nærliggende eiendom. Videre kan bydelsutvalget heller ikke 
anbefale §8 i forslag til reguleringsbestemmelser. Dersom kun 50% av utearealene 
tilfredsstiller anbefalte grenser for støy er det på ingen måte utearealer av særlig høy kvalitet. 
 
Både størrelsen eller kvaliteten på utearealene er langt fra tilfredsstillende og bydelsutvalget 
støtter derfor Plan- og bygningsetatens vurdering i at forslaget ikke kan anbefales. Siden det 
er så begrenset med uteareal må det være et krav at hele utearealet tilfredsstiller gjeldende 
normer og krav vedrørende luft og støy. Bydelsutvalget viser her også til uttalelse fra 
bydelsoverlegen.  
 
Forslag til endring fra Høyre:  
Bydelsutvalget i Bydel Bjerke har ved tidligere uttalelse stilt seg positiv til en utvidelse av 
Kuben yrkesarena. I tidligere uttalelse understreket bydelsutvalget også viktigheten av å sikre 
uteareal av særlig høy kvalitet siden uteareal er et knapt gode i planområdet. Bydel Bjerke 
ser behovet for en utvidelse av skolen og ønsker at det skal etableres et godt utdanningstilbud 
i bydelen.  
 
Forslagsstiller skriver i planforslaget at det vil bli lagt til rette for gode oppholdsarealer både 
ute og inne, men det synes ikke å foreligge noen konkrete tiltak som hever kvaliteten på 
utearealene nevneverdig. Luft- og støyforholdene er dårlige og i tillegg er det bare satt av 3 
m2 uteareal per elev. For å få noe større utearealer vil det være en fordel om parkeringen 
løses gjennom å leie arealer på en nærliggende eiendom.  
 
Oslo bystyre vedtok i 2012 skolebehovsplanen for 2012 til 2022. Denne skolebehovsplan viser 
entydig at det er stort behov for flere skoleplasser for den lovpålagte grunnskole opplæringen 
og for ungdom mellom 16 til 19 år som har rett til videregående utdanning. 
 
Bystyrets behandling av denne skolebehovsplan er en av årsakene til at denne sak reises. Det 
grep utdanningsetaten gjør med hensyn til å se en sammenheng mellom Kuben yrkesarena og 
det bygg som nå er lagt ut til offentlig ettersyn, er meget naturlig. Det er derfor meget uheldig 
at Plan- og bygningsetaten i liten grad har sett bruken av Kabelgaten 22-26 mer i 
sammenheng med Kuben yrkesarena. 
 
Kuben yrkesarena skal både ha et tilbud til de som har rett til videregående utdanning og til 
voksne studenter som har takket ja til fagskole utdanning. Denne utdanning er et selvstendig 
utdanningsløp på tertiærnivå og er hjemlet i en egen lov om fagskoleutdanning. Disse 
studenter har alle fag eller svennebrev som grunnlag, med tilhørende praksis, for å kunne ta 







en slik utdanning. 
 
Dette betyr at alle som får et utdanningstilbud er på videregående skole eller tertiærnivå 
(Høgskolenivå). Hovedargumentet om ikke å kunne godkjenne det fremlage forslag til 
regulering er knyttet til sikring av uteareal for lek. Det vises videre til at det er viktig å ta 
hensyn til at bygget også kan benyttes for grunnskole utdanning, uten at eget regulerings-
forslag fremmes. Det er slik at yrkesutdanning som fører fram til fag og svennebrev og 
fagskoleutdanning er et satsningsområde. Det å se sammenhengen mellom denne utdanning 
og fagskoleutdanningen og dermed samspillet med arbeidslivet, gjør at behovet for lek på et 
uteareal må vike for hvordan skoleanleggene er organisert med hensyn til 
undervisningslokaler, laboratorier, prøvestasjoner og gode arbeidsplasser for lærere og 
andre tilsatte. Byggene må legge forholdene til rette for at arbeidslivet får gode muligheter til 
å samarbeide med skolen og har en utforming som både legger til rette for vanlig 
klasseromsundervisning, undervisning i store grupper, nettbasert undervisning, forsøk i 
laboratorier og prøvestasjoner og kveldsundervisning. 
 
Det er slik at det ved Kuben forefinnes aktivitetsrom og sågar en egen takterrasse som alle 
elever og studenter vil kunne benytte. 
 
Skolens indre organisering og tilrettelegging for den undervisning og opplæring som skal gis 
for ungdom og voksne er viktigere og av større betydning enn mulighet til lek og aktivitet på 
eller i nærheten. 
 
På tross av at verken størrelsen eller kvaliteten på utearealene langt fra er tilfredsstillende vil 
likevel bydelsutvalget med utgangspunkt i skolebehovsplanen anbefale planforslaget. 
 
Votering:  
Forslag fra Høyre 
: Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget i Bydel Bjerke har ved tidligere uttalelse stilt seg positiv til en utvidelse av 
Kuben yrkesarena. I tidligere uttalelse understreket bydelsutvalget også viktigheten av å sikre 
uteareal av særlig høy kvalitet siden uteareal er et knapt gode i planområdet. Bydel Bjerke 
ser behovet for en utvidelse av skolen og ønsker at det skal etableres et godt utdanningstilbud 
i bydelen.  
 
Forslagsstiller skriver i planforslaget at det vil bli lagt til rette for gode oppholdsarealer både 
ute og inne, men det synes ikke å foreligge noen konkrete tiltak som hever kvaliteten på 
utearealene nevneverdig. Luft- og støyforholdene er dårlige og i tillegg er det bare satt av 3 
m2 uteareal per elev. For å få noe større utearealer vil det være en fordel om parkeringen 
løses gjennom å leie arealer på en nærliggende eiendom.  
 
Oslo bystyre vedtok i 2012 skolebehovsplanen for 2012 til 2022. Denne skolebehovsplan viser 
entydig at det er stort behov for flere skoleplasser for den lovpålagte grunnskole opplæringen 
og for ungdom mellom 16 til 19 år som har rett til videregående utdanning. 
 
Bystyrets behandling av denne skolebehovsplan er en av årsakene til at denne sak reises. Det 
grep utdanningsetaten gjør med hensyn til å se en sammenheng mellom Kuben yrkesarena og 
det bygg som nå er lagt ut til offentlig ettersyn, er meget naturlig. Det er derfor meget uheldig 
at Plan- og bygningsetaten i liten grad har sett bruken av Kabelgaten 22-26 mer i 
sammenheng med Kuben yrkesarena. 







 
Kuben yrkesarena skal både ha et tilbud til de som har rett til videregående utdanning og til 
voksne studenter som har takket ja til fagskole utdanning. Denne utdanning er et selvstendig 
utdanningsløp på tertiærnivå og er hjemlet i en egen lov om fagskoleutdanning. Disse 
studenter har alle fag eller svennebrev som grunnlag, med tilhørende praksis, for å kunne ta 
en slik utdanning. 
 
Dette betyr at alle som får et utdanningstilbud er på videregående skole eller tertiærnivå 
(Høgskolenivå). Hovedargumentet om ikke å kunne godkjenne det fremlage forslag til 
regulering er knyttet til sikring av uteareal for lek. Det vises videre til at det er viktig å ta 
hensyn til at bygget også kan benyttes for grunnskole utdanning, uten at eget regulerings-
forslag fremmes. Det er slik at yrkesutdanning som fører fram til fag og svennebrev og 
fagskoleutdanning er et satsningsområde. Det å se sammenhengen mellom denne utdanning 
og fagskoleutdanningen og dermed samspillet med arbeidslivet, gjør at behovet for lek på et 
uteareal må vike for hvordan skoleanleggene er organisert med hensyn til 
undervisningslokaler, laboratorier, prøvestasjoner og gode arbeidsplasser for lærere og 
andre tilsatte. Byggene må legge forholdene til rette for at arbeidslivet får gode muligheter til 
å samarbeide med skolen og har en utforming som både legger til rette for vanlig 
klasseromsundervisning, undervisning i store grupper, nettbasert undervisning, forsøk i 
laboratorier og prøvestasjoner og kveldsundervisning. 
 
Det er slik at det ved Kuben forefinnes aktivitetsrom og sågar en egen takterrasse som alle 
elever og studenter vil kunne benytte. 
 
Skolens indre organisering og tilrettelegging for den undervisning og opplæring som skal gis 
for ungdom og voksne er viktigere og av større betydning enn mulighet til lek og aktivitet på 
eller i nærheten. 
 
På tross av at verken størrelsen eller kvaliteten på utearealene langt fra er tilfredsstillende vil 
likevel bydelsutvalget med utgangspunkt i skolebehovsplanen anbefale planforslaget. 
 


Sak 18 /12  Fordeling av frivillighetsmidler 2012 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak i BU 
Vedtak fattet på delegert fullmakt i Kultur- og oppvekstskomiteen tas til orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak på delegert fullmakt i KO 


Nr  Org. Navn Søknad 
Adm. 
Forslag KO vedtak 


Rapport 
2011 


1 Årvoll IL Håndballgruppe 35000 8 000  Ikke søkt 
2 Vivo Brass ad Libitum 20000   Ikke søkt 
3 Årvoll Sangensemble 29800 10 000  Ja 
4 Årvoll Sangensemble 56000 10 000  Ja 
5 Årvoll Sangensemble 53550   Ja 
6 PåTvers (Deoran) 31500   Ja 
7 Bjerke Dramatiske Selskap 50000 20 000  Ja 
8 Folkeakademiet, Bjerke 10000 7 000  Ja 
9 Folkeakademiet, Bjerke 22500 15 000  Ja 


10 Strykes - dobbel     
11 Aktivitetshuset Rasmus 12500 0  Ikke søkt 
12 Jakub Jarebica 3100 3 000  Ikke søkt 
13 Årvoll Lions          10000           4 000  Ikke søkt 







14 Friluftslivets Samarbeidsutvalg 14500 6 000  Ja 
15 Friluftslivets Samarbeidsutvalg 20000 10 000  Ja 
16 "Diskoteket" v/ Trude Essie Ask 7500 7 500  Ikke søkt 
17 IKRA 30000 12 000  Ja 
18 Tonsenhagen skoles strykeorkester 10000 4 000  Ja 
19 Årvoll Pensjonistforening m fl 53000   Ikke søkt 
20 Bjerke Husflidlag 5000 4 000  Ikke søkt 
21 Groruddalen Revmatikerforening 3872 2 500  Ikke søkt 
22 Strykes - dobbel     
23 Årvoll skoles musikkorps 90000 20 000  Ja 
24 Karvan 35500 8 000  Ja 
25 Karvan 80000 16 000  Ja 
26 Caroline Skjørshammer 75000   Ikke søkt 
27 Sisiktoppen foreldreutvalg 25500 8 000  Ikke søkt 
28 Kolås Ski og Sykkelklubb 70000   Ikke søkt 
29 Årvoll IL Skigruppe 14168 4 000  Ikke søkt 
30 Hasle-Løren håndball 10000 5 000  Ja 
31 Tonsen kammerkor 20000 5 000  Ja 
32 Azerbaijani - Norwegian Association 15000 5 000  Ikke søkt 
33 Økern Parkteater 22000 15 000  Ja 
34 CAYA 30000 15 000  Ja 
35 CAMALINI 75000 20 000  Ja 
36 Veitvet Håndarbeidsgruppe 10000 5 000  Ikke søkt 
37 Veitvet-Sletteløkka Kulturforum 100000 20 000  Ikke søkt 
38 Sletteløkka arrangementer 20000? 5 000  Ikke søkt 


39 
Hindi språkopplæring og 
kulturformidling 30000 5 000  Ikke søkt 


40 Veitvet Sportsklubb 40000 10 000  Ikke søkt 
41 Brukerforum Årvoll gård 10000 6 000  Ja 
42 Brukerforum Årvoll gård 11000 7 000  Ja 
43 Brukerforum Årvoll gård 20000 10 000  Ja 
44 Brukerforum Årvoll gård 52500 15 000  Ja 
45 CAMALINI 75000 25 000  Ja 
46 Dreams barne og ungdomsband 25000 3 000  Ikke søkt 
47 Kinesisk søndagsskole 45000 5 000  Ja 
48 Salangai Narthanalayam 29000 11 000  Ja 
49 Salangai Narthanalayam 35000 15 000  Ja 
50 Strykes - rapportering     
51 Kvinnetreffen 15000 10 000  Ja 
52 Strykes - dobbel     
53 Maleklubben på Årvoll gård 8000 4000  Ja 
54 Strykes - dobbel     
   400000   
 
Merknad til behandling av søknadene:  
KO etterlyste rapportene fra 2011 og søknadene for årets frivillighetsmidler. Under møtet ble 
søknadene funnet, og lagt til grunn for fordeling. Rapporter ble ikke forelagt. KO ønsker både 
søknader og rapporter i forkant av behandling av frivillighetsmidler for 2013.   
 
Forslag fra FRP:  
Behandlingen av fordelingen utsettes da de nødvendige papirene ikke fremlå.  
 
Votering over forslag fra FRP: 
1 stemme for: (FRP)  
5 stemmer imot: (AP, SV, R, H) 
 
Vedtak:  







Nr  Org. Navn Søknad 
Adm. 
Forslag KO vedtak 


Rapport 
2011 


1 Årvoll IL Håndballgruppe 35000 8 000 10 000 Ikke søkt 
2 Vivo Brass ad Libitum 20000  - Ikke søkt 
3 Årvoll Sangensemble 29800 10 000 10 000 Ja 
4 Årvoll Sangensemble 56000 10 000 10 000 Ja 
5 Årvoll Sangensemble 53550  - Ja 
6 PåTvers (Deoran) 31500  - Ja 
7 Bjerke Dramatiske Selskap 50000 20 000 20 000 Ja 
8 Folkeakademiet, Bjerke 10000 7 000 7 000 Ja 
9 Folkeakademiet, Bjerke 22500 15 000 15 000 Ja 


10 Strykes - dobbel   -  
11 Aktivitetshuset Rasmus 12500 0 - Ikke søkt 
12 Jakub Jarebica 3100 3 000 3000 Ikke søkt 
13 Årvoll Lions          10000           4 000 6 000 Ikke søkt 
14 Friluftslivets Samarbeidsutvalg 14500 6 000 6 000 Ja 
15 Friluftslivets Samarbeidsutvalg 20000 10 000 10 000 Ja 
16 "Diskoteket" v/ Trude Essie Ask 7500 7 500 7 500 Ikke søkt 
17 IKRA 30000 12 000 12 000 Ja 
18 Tonsenhagen skoles strykeorkester 10000 4 000 4 000 Ja 
19 Årvoll Pensjonistforening m fl 53000  - Ikke søkt 
20 Bjerke Husflidlag 5000 4 000 4 000 Ikke søkt 
21 Groruddalen Revmatikerforening 3872 2 500 - Ikke søkt 
22 Strykes - dobbel   -  
23 Årvoll skoles musikkorps 90000 20 000 20 000 Ja 
24 Karvan 35500 8 000 8 000 Ja 
25 Karvan 80000 16 000 10 000 Ja 
26 Caroline Skjørshammer 75000  - Ikke søkt 
27 Sisiktoppen foreldreutvalg 25500 8 000 - Ikke søkt 
28 Kolås Ski og Sykkelklubb 70000  8 000 Ikke søkt 
29 Årvoll IL Skigruppe 14168 4 000 6 000 Ikke søkt 
30 Hasle-Løren håndball 10000 5 000 7 000 Ja 
31 Tonsen kammerkor 20000 5 000 5 000 Ja 
32 Azerbaijani - Norwegian Association 15000 5 000 3 000 Ikke søkt 
33 Økern Parkteater 22000 15 000 15 000 Ja 
34 CAYA 30000 15 000 15 000 Ja 
35 CAMALINI 75000 20 000 20 000 Ja 
36 Veitvet Håndarbeidsgruppe 10000 5 000 5 000 Ikke søkt 
37 Veitvet-Sletteløkka Kulturforum 100000 20 000 20 000 Ikke søkt 
38 Sletteløkka arrangementer 20000? 5 000 8 000 Ikke søkt 


39 
Hindi språkopplæring og 
kulturformidling 30000 5 000 5 000 Ikke søkt 


40 Veitvet Sportsklubb 40000 10 000 10 000 Ikke søkt 
41 Brukerforum Årvoll gård 10000 6 000 6 000 Ja 
42 Brukerforum Årvoll gård 11000 7 000 7 000 Ja 
43 Brukerforum Årvoll gård 20000 10 000 10 000 Ja 
44 Brukerforum Årvoll gård 52500 15 000 15 000 Ja 
45 CAMALINI 75000 25 000 25 000 Ja 
46 Dreams barne og ungdomsband 25000 3 000 3 000 Ikke søkt 
47 Kinesisk søndagsskole 45000 5 000 5 000 Ja 
48 Salangai Narthanalayam 29000 11 000 11 000 Ja 
49 Salangai Narthanalayam 35000 15 000 15 000 Ja 
50 Strykes - rapportering   -  
51 Kvinnetreffen 15000 10 000 10 000 Ja 
52 Strykes - dobbel   -  
53 Maleklubben på Årvoll gård 8000 4000 4 000 Ja 
54 Strykes - dobbel   -  







   400000 400 000  
Protokolltilførsel 
1. Fremskrittspartiet mener at kultur og oppvekstkomiteens medlemmer ikke har tilstrekkelig 


kjennskap til de innkomne søknader om frivillighetsmidler, og at en god vurdering av 
disse ikke kan gjøres i selve møtet, da de kun er tilgjengelig på en bærbar pc og er over 
femti i antall.  Fremskrittspartiet foreslår  å utsette fordelingen av frivillighetsmidler til en 
passende dag før neste BU møte, slik at representantene kan sette seg bedre inn i 
søknadene.  


2. Fremskrittspartiet ønsker at fordelingen av frivillighetsmidler skal komme barn, eldre og 
funksjonshemmede til gode. Dette er utsatte grupper, fordi de ikke har mulighet til å 
finansiere sine fritidssysler og prosjekter på samme måte som myndige arbeidsføre 
mennesker. 


Fremskrittspartiet ønsker derfor å prioritere slike grupper tungt, og kutte støtten til 
foreninger vi mener burde finansiere seg selv. Midler som evt blir til overs, ønskes tilbakeført 
BU for så å bli utlyst på nytt. 
Vi ser med bekymring på at det er få organisasjoner som får tildelt hele beløpet de har søkt 
om, fordi man da ikke vet om prosjektene faktisk kan gjennomføres.  
Selv om vårt syn ikke samsvarer med resten av komiteen, mener vi at vi burde fått bedre tid og 
mulighet til å legge det frem. 
Vi har forståelse for at det hadde vært tidsmessig krevende, men slik kan det også være i en 
demokratisk prosess. På bakgrunn av dette, samt misnøye med begrenset tilgang til søkernes 
søknader, budsjetter og regnskap, velger Fremskrittspartiet å stemme mot budsjettet i sin 
helhet. 
Fremskrittspartiet foreslår å forkaste budsjettet, slik at fordelingen av midler må 
gjennomføres på nytt. Forslaget avvises mot Fremskrittspartiets stemme. 
 


Sak 19 /12  Tildeling av Bjerkeprisen 2012 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak i KO på delegert fullmakt 
Bydelsdirektøren fremmer saken uten forslag til vedtak i Kultur- og oppvekstkomiteen. 
 
Forslag til vedtak i bydelsutvalget 
Saken tas til orientering. 
 
Vedtak 
Tildeling av Bjerkeprisen 2012 offentliggjøres 10. Juni på sommer på Årvoll gård. 
 


Sak 20 /12  Endring av av navn - Årvoll kulturscene 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak bydelsutvalget 
Navnet på lokalet Årvoll kulturscene på Årvoll gård foreslås endret til et av to alternativer: 
Alternativ 1: Kulturlåven 
Alternativ 2: Kulturloftet 
 
Votering 
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak  
Navnet på lokalet Årvoll kulturscene på Årvoll gård foreslås endret til Kulturloftet. 
 







Bydel Bjerke, 22.05.2012 
 
Jenny Dahl Bakken       Linda Elizabeth Gray  
leder         sekretær  
  

















































































































































































































































































Oslokommune
Byrådet


Utkast til
byrådssak


VIDEREFØRING AV SENTRAL BESTILLING AV BARNEHAGEPLASSER OG
SENTRALT ANSVAR FOR DIMENSJONERING AV
BARNEHAGEKAPASITETEN I OSLO


Sammendrag:
Lovfestetrett til barnehageplassble innført fra 2009.Retteninnebæreratkommunenhar
plikt til å tilby plassi barnehagetil barnunderopplæringspliktigaldersomer bosatti
kommunen.Retttil plassi barnehagegjelderfor barnsomfyller ettår senest innen
utgangenav augustdetåretdetsøkesombarnehageplass.Det fremgårav lovtekstenat
barnetharrett til plassi barnehagei denkommunenderdeter bosatt.Viderestårdetat
kommunenskalhaminimumettopptaki året.Søknadsfristtil opptaketfastsettesav
kommunen.(Frist i Osloer 01.03.hvertår.)


I ”Forskrift omstandardvedtekterfor kommunalebarnehageri Oslokommune”av28.01.
2009ble detvedtattatOsloskalværeettopptaksområdefor barnehageplassi Oslo.Videre
atopptaksmyndighetopprettholdesi denenkeltebydel.Bystyrethar i sak125av
10.05.2011vedtattny kommunalbarnehageforskrift,hvordettevidereføres.


Forå ivaretadenlovfestederettenog for å seOslosomett opptaksområdebledeti
byrådssak225/08”Bestillerfunksjon– barnehager”foreslåttav byrådetatansvaretfor
bestillingogvurderingav endringeri barnehagekapasitetenleggestil denansvarlige
byrådsavdeling.Sakenble vedtattav bystyret28.01.2009,sak12/09medfølgendevedtak:


”Ansvaretfor bestilling avbarnehageplasseri kommunenskal,i enperiodepå to år, ligge
hosdentil enhvertid ansvarligebyrådsavdeling(p.t.Byrådsavdelingfor kultur og
utdanning).Dersombyrådetfinnerat detforeliggergrunnerfor å forlengedenne
perioden,mådetfremmessomegensak.”


Resultatetav denneorganiseringenvarvellykket ogbyrådetforesloderfori byrådssak
285/10å videreføreprøveordningensomenpermanentordning.Sakenble vedtatti
bystyret16.02.2011,sak41/11,menmedfølgendevedtak:


”Prøveordningen,medat ansvaretfor bestillingavbarnehageplasserogdimensjonering
avbarnehagekapasiteteni Oslo,ligger til byrådet,videreføresfor enperiodepå to år.


Dersombyrådetfinnergrunntil å foreslåat denneperiodenskalforlenges,eller at
ordningenskalgjørespermanent,sendesforslagetut til høringi bydelenemeden
høringsfristsomgir tilstrekkeligtid til enpolitisk behandling.”.


Etterenprøveordningpåtotalt fire år ønskerbyrådetnåå gjøreordningenpermanent.Hvis
bystyretlikevel fortsattønskerenvidereprøveordning, forslårbyrådetenvidere
prøveordningpå4 år.Dettefor å få tilstrekkeligforutsigbarhetfor densentrale
bestillerenheten.







Side2


Saksfremstilling:
Kommunenhari detre sistehovedopptakeneklart å gi tilbud til alle medlovfestetrett til
barnehageplass.Samhandlingenmedbydelenefungerermegetbraogdeter etnærtog
godtsamarbeidmedOmsorgsbyggOsloKF.


Behovetfor å videreføredagensordningmedsentralbestillerbegrunnesi følgende
forhold:


Lovfestetrett til barnehageplass:
Høybefolkningsvekstog styrtavvikling avmidlertidigebarnehagergjørat behovetfor å
etablerenyebarnehagervil væretilstede i flereår fremover.Dettekreverenfortsatt
helhetligplanleggingog styring.


I økonomiplanperioden2012-2015 erdetbehovfor enetableringavom lag 4000nye
plasser.I denforbindelseerdetavgjørendeå seOslosomenhelhetnårnye
barnehageplasserskalbestillesogetableres. Det er fra byrådetssideenklar forutsetningat
overhalvpartenav denyebarnehageplasseneskaletableresi privat regi.Detteinnebærer
atkommunenmåreguleresin kommunaleutbyggingi forholdtil privatutbyggingog i
enkelteområdernærmervi ossetpunkthvordetfort kanskjeoveretableringdersomen
ikke serflerebydeler/områderunderett.


Videreerdetusikkerhetknyttettil utviklingeni etterspørselen.Det ermyesomtyderpåat
etterspørseleni bydelermedhøyandelfamilier medminoritetsspråkligbakgrunnfortsetter
åøke.Med tilbud somgratis kjernetid,aktiv rekrutteringav barntil barnehageog
reduksjoni kontantstøttenkanetterspørselenetterplasserendresegraskt.Samtidigviser
befolkningsfremskrivningenevariasjonfra år til år,menfortsattenveldig vekstdeneste
10-20 årene.Kommunenmåfortløpendevurderebehovetfor nyebarnehageplasser, bådei
kommunalogprivat regi.Dennetypevurderinger børgjennomførespået overordnetnivå.


Endringav barnetalleti aldersgruppen1-5 år:
Økningi antallbarni aldersgruppen1-5 år fordelersegujevntmellombydelene. Dette
innebæreratenkeltebydeler/områderoppleversterkvekst,andrereduksjonav barnetallet.
Fremoveri økonomiplanperiodenmådetderforogsåvurderesom deterbehovfor å
reduserekapasiteteni enkeltebydeler,alternativt ikke erstattemidlertidigelokalermed
permanente.Ogsådennevurderinger detnødvendigå foretapåetoverordnetnivå for å
kuneseflerebydelerunderett.


Rammefinansiering– innlemmingav deøremerkedemidlenetil etableringog drift av
barnehager:
Fra2011ble deøremerkedetilskuddenetil barnehagerinnlemmeti inntektssystemet.
Rammefinansieringeninnebæreratkommunenharethelhetligansvarfor finansieringav
barnehager,bådekommunaleog ikke-kommunale.


Videreblebarnehageloven§ 14 endrettil at kommunenkan velgeom detskalgis tilskudd
til ikke-kommunalebarnehageretablertetter1.1.2011. Nyebarnehagerhardermedikke
automatiskrett til offentlig finansiering,mendenenkeltekommunemågjøreenvurdering
avbehovetfor dennyeikke-kommunalebarnehagen.Dettekreveratkommunenhar
tilstrekkeligoversiktoverprivateogkommunalebarnehageplaneri Oslo.Kommunenmå
væremedpåå sikreatprivateaktøreretablerersegi områdermedudekketbehovog
detfremtidigebehovetfor barnehageplasservil ståsentralti vurderingenom et
barnehageprosjektkanpåregnekommunalfinansieringog innlemmelsei kommunens
barnehageplan.


Privat utbygging
Deterplanlagtflerestoreboligutbyggingerdenærmesteårene.Det erviktig atkommunen
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følgermedpådenneutviklingenslik at kommunenstjenestetilbudfølgerboligutviklingen.
Kommunensørgerfor at deti boligprosjekteneer/blir innregulertbarnehage.I tillegg er
byrådetsintensjoneratall nyetableringi hovedsakskaletableresprivat. Kommunener
såledesavhengigavå haenoversiktoverdenprivateutbyggingeni helebyenfor åkunne
dimensjoneresin egenkommunaleutbygging.Påbakgrunnavdettehardensentrale
bestillerenhetenoversikteroverall nyetableringi Oslo,i tillegg til åhaetablertet
samarbeidog endialogmedprivateutbyggere/driftere.Noenav dissehar
barnehageprosjekteri flerebydelerog detkanværehensiktsmessigåsedissesamlet.


Øvrigeforhold
Etterenprøveperiodepåfire år serbyrådetatdeter behovfor å ivaretaenoverordnetog
koordinerenderolle i flereoppgaver. Detteeroppgaversomtilsagnomtilskuddtil private
banrehagersommåvurderesoppimot behovogbudsjettrammer,koordineringav
hovedopptaketog koordineringav rehabiliteringstiltak ogvedlikeholdav barnehagene.
Byrådetserogsåbehovetfor å væreetbindeleddmellombydeleneog OmsorgsbyggOslo
KF påflereområder.


Operativtbestilleransvar
Forå sikreatdimensjoneringenavbarnehagekapasiteten,bådei kommunaleogprivate
barnehager,er i trådmedbehovetfor barnehageplasser,foreslåsdetat bystyretlegger det
operativebestilleransvarettil byrådet.Dettevil skjei nærtsamarbeidmeddenrespektive
bydel.Somoverordnetbestillerharbyrådettil enhvertid enoversiktoverbehovetfor
barnehageplasseri Osloog deøkonomiskerammenesomskaldannegrunnlagfor
bestillinger.Ved atdetoperativeansvaretleggestil byrådetfår byrådetet bedregrunnlag
for å dimensjonereog følgeoppdenenkeltebestilling.Enslik løsningsikrerbedre
ressursutnyttelseogenbedrekontroll av deøkonomiskekonsekvensenepåsektoren.


Bydeleneshøringsuttalelser
………………


Økonomiskeogadministrativekonsekvenser
Enpermanentordningmedsentralbestillingavbarnehageplasseri kommunenvil ikke
medførebehovfor endringeri tildeling av budsjettmidlertil bydelene(funksjonsområde
2A i kriteriesystemetfor bydelene).Denansvarligebyrådsavdelingsutgifter til bestilling
avbarnehagervil bli ivaretattinnenforvedtattbudsjettfor 2013ogøkonomiplan2013-
2016.


Byrådetinnstiller til bystyretå fattefølgendevedtak:


Prøveordningen,medat ansvaretbådefor bestillingavbarnehageplasserog
dimensjonering av barnehagekapasiteteni Osloligger til byrådet,videreføres som
permanentordning.


Byrådet,den


StianBergerRøsland TorgerØdegaard


VedleggtilgjengeligpåInternett: Ingen.
Vedleggikke tilgjengeligpåInternett: Ingen.
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